
Voorzitter: Weisglas

Tegenwoordig zijn 137 leden, te
weten:

Van Aartsen, Aasted Madsen-van
Stiphout, Adelmund, Albayrak, Algra,
Aptroot, Arib, Van As, Atsma,
Azough, Van Baalen, Bakker,
Balemans, Van Beek, Blok, Blom, Van
Bochove, Boelhouwer, Van Bommel,
Bos, Brinkel, Bruls, Buijs, Bussema-
ker, Van de Camp, Cornielje, Çörüz,
Van Dam, Depla, Dezentjé Hamming,
Van Dijk, Van Dijken, Dijksma,
Dijsselbloem, Dittrich, Douma,
Dubbelboer, Duyvendak, Eerdmans,
Van Egerschot, Eijsink, Eski, Eurlings,
Ferrier, Van Fessem, Fierens, Geluk,
Van Gent, Gerkens, Giskes, Griffith,
De Haan, Van Haersma Buma,
Halsema, Van der Ham, Hamer,
Haverkamp, Heemskerk, Van Heemst,
Herben, Hermans, Van Heteren, Van
Hijum, Hofstra, Ten Hoopen,
Huizinga-Heringa, Jager, Joldersma,
Kalsbeek, Kant, Karimi, Koenders,
Koomen, Koopmans, Kortenhorst,
Kraneveldt, De Krom, Kruijsen,
Lambrechts, Lazrak, Leerdam, Van
Lith, Luchtenveld, Marijnissen,
Mastwijk, Van Miltenburg, Mosterd,
De Nerée tot Babberich, Van
Nieuwenhoven, Noorman-den Uyl,
Van Oerle-van der Horst, Omtzigt,
Oplaat, Örgü, Ormel, De Pater-van
der Meer, Rambocus, Rouvoet,
Samsom, Schippers, Schreijer-Pierik,
Slob, Smeets, Smits, Snijder-
Hazelhoff, Spies, Van der Staaij,
Sterk, Straub, Szabó, Timmer,
Timmermans, Tjon-A-Ten, Tonkens,
Varela, Veenendaal, Van Velzen,
Vendrik, Verbeet, Verburg, Verdaas,
Vergeer, Verhagen, Vietsch, Visser,
Van der Vlies, Vos, Bibi de Vries, Jan
de Vries, Klaas de Vries, Van
Vroonhoven-Kok, Waalkens, Weekers,

Weisglas, Wilders, De Wit en
Wolfsen,

en de heren Remkes, minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, Bot, minister van Buiten-
landse Zaken, mevrouw Van der
Hoeven, minister van Onderwijs,
Cultuur en Wetenschap, de heren
Zalm, vice-minister-president,
minister van Financiën, Kamp,
minister van Defensie, mevrouw
Dekker, minister van Volkshuisves-
ting, Ruimtelijke Ordening en
Milieubeheer, de heren Veerman,
minister van Landbouw, Natuur en
Voedselkwaliteit, De Geus, minister
van Sociale Zaken en Werkgelegen-
heid, Hoogervorst, minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport,
De Graaf, vice-minister-president,
minister voor Bestuurlijke Vernieu-
wing en Koninkrijksrelaties, en Van
der Knaap, staatssecretaris van
Defensie.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Hessels en Smilde, wegens
bezigheden elders;

Duivesteijn, wegens verblijf
buitenslands, ook morgen;

Verbeet en Van Winsen, wegens
verblijf buitenslands, de gehele
week;

Hirsi Ali en Tichelaar, wegens ziekte;

Stuurman, wegens ziekte, de gehele
week.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Aan de orde is het mondelinge
vragenuur, overeenkomstig artikel
136 van het Reglement van orde.

Vragen van het lid Arib aan de
minister van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport over het bericht
dat veel fysiotherapiepraktijken
failliet zijn gegaan als gevolg
van de bezuinigingen.

©

Mevrouw Arib (PvdA): Voorzitter.
Vandaag stond in De Telegraaf dat
iedere week drie fysiotherapie-
praktijken failliet gaan en dat de
vraag naar fysiotherapie met 15% is
afgenomen. Dat betekent dat 300.000
mensen niet langer een beroep doen
op de fysiotherapeut. Vooral
fysiotherapeuten in de achterstands-
wijken sluiten hun deuren.

Ik neem aan dat die 300.000
mensen die niet langer gebruik-
maken van fysiotherapie dat niet
doen omdat ze zich opeens lekker fit
voelen. Ze doen dat, omdat ze het
sinds 1 januari, de ingangsdatum van
deze bezuiniging, domweg niet meer
kunnen betalen. Realiseert de
minister zich eigenlijk wel dat zijn
beleid consequenties heeft voor
patiënten en zorgverleners?

Voor patiënten betekent het dat ze
langer moeten rondlopen met
klachten die in veel gevallen door
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ontbreken van therapie zullen
verergeren. In hoeverre wordt
hierdoor gekort op preventie? In
hoeverre is er sprake van verschui-
ving van kosten? Heeft de minister
enig zicht op het verband tussen het
afgenomen gebruik van fysiotherapie
en het toegenomen gebruik van
medicatie en curatieve zorg?

Veel mensen kunnen dankzij
regelmatige fysiotherapie langer
blijven meedraaien in het arbeidspro-
ces. Wat kost deze extra zorg? Wat
kost ons eigenlijk die uitval? Welke
koopkrachteffecten heeft deze
maatregel voor chronisch zieken die
aangewezen zijn op fysiotherapie?

Bij de behandeling van de
begroting van VWS voor 2004 zei de
minister dat hij verwachtte dat de
totale kosten voor herverzekering
van fysiotherapie ongeveer € 55 à
€ 58 per jaar zouden bedragen en
dat dit effect was meegenomen in
het koopkrachtbeeld. Vindt de
minister dat nog steeds, ook
wanneer hij het overzicht van de
premies van aanvullende verzekerin-
gen hierbij betrekt? Die aanvullende
verzekering kost namelijk € 22,90 per
maand in plaats van € 55 per jaar,
zoals de minister vorig jaar
beweerde.

©

Minister Hoogervorst: Voorzitter.
Wie De Telegraaf van vanochtend
opensloeg, had gemakkelijk de
indruk kunnen krijgen dat er een
enorme golf van faillissementen door
de Nederlandse fysiotherapiewereld
gaat. Wie de cijfers goed had
gelezen, had uit die cijfers echter
kunnen afleiden dat er per maand 3
fysiotherapeuten hun deuren sluiten.
Als dit cijfer van de heer Eenhoorn,
de voorzitter van het Koninklijk
Nederlands Genootschap voor
Fysiotherapie, juist is, betekent dat er
36 fysiotherapeuten per jaar failliet
gaan. Er zijn in Nederland echter
ongeveer 7000 fysiotherapeuten
werkzaam. Het aantal fysiotherapeu-
ten vermindert dus met 0,5% per
jaar. Dat kan toch nauwelijks
schokkend worden genoemd. Ik denk
dat menige bedrijfstak op dit
moment zijn handjes dicht zou
knijpen met dit resultaat. Overigens
begrijp ik natuurlijk heel goed dat het
voor fysiotherapeuten die hun
praktijk moeten sluiten, geen plezier
is. Je moet het echter wel in
perspectief durven plaatsen.

Wij hebben inderdaad waargeno-
men dat op de korte termijn het
gebruik van fysiotherapie met
ongeveer 14% is gedaald. Wat
hiervan de oorzaak is, is mij niet
geheel duidelijk, maar aan de
aanvullende verzekering kan het niet
echt liggen. In een brief heb ik naar
aanleiding van informatie die wij van
Zorgverzekeraars Nederland hebben
ontvangen, geschreven dat er zeer
ruime mogelijkheden zijn geweest
voor het afsluiten van een aanvul-
lende verzekering. 99% van de
mensen die al aanvullend waren
verzekerd, heeft dat ook gedaan. Een
aantal mensen heeft er klaarblijkelijk
bewust voor gekozen om dat niet te
doen. Er zijn natuurlijk wel kosten
aan verbonden, maar die waren wel
te overzien.

In dat licht is het niet verrassend
dat wat meer eigen financiële
verantwoordelijkheid tot een daling
van het volume van fysiotherapie
leidt. Dat ziet men ook in bijvoor-
beeld Duitsland, waar men meer
financiële prikkels heeft geïntrodu-
ceerd via eigen betalingen. Dat heeft
geleid tot een daling van de
medische consumptie van 10 tot
15%. Dat is dus allemaal niet erg
verwonderlijk. Ik heb geen aanwijzin-
gen dat die eigen financiële
verantwoordelijkheid zou leiden tot
meer medicijngebruik of toevlucht
tot andere vormen van medische
consumptie. Het is ook nog te vroeg
om dat soort verschuivingseffecten
te kunnen toepassen. Dat houd ik
natuurlijk in de gaten.

Mevrouw Arib (PvdA): Waar baseert
de minister zijn opvattingen op? De
uitspraken van de voorzitter van het
Koninklijk Nederlands Genootschap
voor Fysiotherapie zijn gebaseerd op
praktijkervaringen en op de signalen
die hij opvangt vanuit het veld. Het
valt mij op dat de minister allerlei
uitspraken doet op basis van eigen
waarnemingen en niet op basis van
gedegen onderzoek. Kan de minister
meer argumenten geven en niet
alleen op zijn indruk afgaan dat het
minder schokkend is. Het is niet het
eerste signaal dat wij krijgen over
fysiotherapie. Wij hebben ook
brieven van burgers ontvangen die
dagelijks worden geconfronteerd met
deze problemen. De minister weet
ook dat bij de begrotingsbehandeling
veel fracties, waaronder de mijne,
enorm bezwaar hebben gemaakt
tegen het vergoeden van maximaal
negen behandelingen fysiotherapie.

Dat is zeker voor chronisch zieken
geen makkelijke maatregel. Wat gaat
de minister hieraan doen?

Ik heb ook geen antwoord
gekregen op een van mijn vragen.
De minister heeft steeds volgehou-
den dat de maatregelen, met name
de bezuinigingen op fysiotherapie,
geen effect hebben op het
koopkrachtbeeld. Hij was ook van
mening dat de aanvullende
verzekering ongeveer € 55 per jaar
zou kosten. Uit overzichten van de
zorgverzekeraars blijkt dat mensen
toch ongeveer € 30 per maand kwijt
zijn aan aanvullende verzekeringen.
Het gaat natuurlijk niet alleen om
fysiotherapie. Mensen worden
dagelijks geconfronteerd met de
cumulatie van een aantal maatrege-
len.

Minister Hoogervorst: Wat betreft
het aantal faillissementen baseer ik
mij niet op eigen waarnemingen. Ik
gebruik de cijfers die het genoot-
schap zelf in de krant van vanmor-
gen openbaar heeft gemaakt. Er
wordt gesproken over drie faillisse-
menten per maand. Dat zijn er
ongeveer 36 per jaar.

Mevrouw Arib (PvdA): Er maken
300.000 mensen minder gebruik van
fysiotherapie.

Minister Hoogervorst: Die 36 is
ongeveer 0,5%. Dat wordt ervaren
als een enorme schokgolf. Dat is het
misschien ook wel voor de zorg-
wereld waar het begrip faillissement
betrekkelijk onbekend is. Als het
echter wordt vergeleken met
faillissementsgolven zoals die op dit
moment door het bedrijfsleven
heengaan, is het zeer beperkt. Dat
geldt zeker omdat de fysiotherapeu-
ten zelf erkennen dat er op dit
moment eigenlijk een overaanbod
van fysiotherapeuten is in ons land.
Ik vind dat geen shockerend getal.

Wij hebben uitgebreid gesproken
over de koopkrachteffecten. Wij
hebben deze maatregelen in 2003 al
verwerkt in de koopkrachtplaatjes
voor 2004. Er hebben zich verder
geen bijzondere zaken voorgedaan.

Mevrouw Arib (PvdA): Die vergelij-
king met het bedrijfsleven gaat in dit
geval absoluut niet op. Als fysiothe-
rapie immers niet meer beschikbaar
is, zeker in achterstandswijken,
hebben mensen daar direct last van.
Dat merken ze ook aan hun
gezondheid. Volgens mij is dat een
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groot goed voor mensen. Daarop
moet je zuinig zijn. Ik vind dus dat
het niet te vergelijken is.

De minister heeft het steeds over
faillissementen, maar het gaat erom
dat sinds 1 januari jongstleden
300.000 mensen minder gebruik
maken van fysiotherapie. Dat is niet
niks.

Minister Hoogervorst: Ik weet niet
of het tot die 300.000 gelimiteerd is.
Ik kan mij zo voorstellen dat in
sommige gevallen de verzekeraars
soberder pakketten aan aanvullende
verzekeringen hebben aangeboden.
Het kan best zijn dat het over een
groter aantal mensen is verspreid.
Bovendien had ik wel verwacht dat
een aantal fysiotherapeuten failliet
zou gaan.

Mevrouw Arib (PvdA): Was dat ook
de bedoeling?

Minister Hoogervorst: Dat was niet
de bedoeling. Ik had het wel
verwacht, omdat de algemene opinie
is dat er te veel fysiotherapeuten in
Nederland zijn. Als je fysiotherapie
minder verzekert, kun je verwachten
dat een aantal fysiotherapeuten
failliet gaat. Het is alleen niet erg
waarschijnlijk dat er een aanbods-
probleem is. Er blijven namelijk 7000
fysiotherapeuten over.

Mevrouw Kant (SP): De pijn zit
natuurlijk bij de mensen die niet
aanvullend verzekerd zijn omdat zij
dat niet kunnen betalen. Zij kunnen
de fysiotherapeut niet betalen. Daar
zit de pijn. Het bezoek aan de
fysiotherapeut is met 50% afgeno-
men. Die 50% omvat natuurlijk een
aantal van deze mensen. Dat is
onacceptabel. U zegt dat die mensen
zich wel aanvullend kunnen
verzekeren, maar voor een deel van
die mensen geldt dit niet, zeker niet
voor de mensen die voor 1 januari
jongstleden al niet aanvullend
verzekerd waren. Zij hebben zich
veelal niet kunnen bijverzekeren of
hebben het geld niet om zich bij te
verzekeren. Het Azivo heeft gezegd
dat van de uitkeringsgerechtigden
maar liefst 23% niet aanvullend
verzekerd is. Deze mensen kunnen
de fysiotherapeut niet uit eigen zak
betalen. Hebt u inzicht in de omvang
van deze groep? Zo ja, wat gaat u
hieraan doen?

Minister Hoogervorst: Genoeg
verzekeraars hebben nieuwe

patiënten zonder risicoselectie de
mogelijkheid geboden tot het
afsluiten van aanvullende verzekerin-
gen. Natuurlijk telt elk dubbeltje,
vooral als je een niet zo hoog
inkomen hebt. Het zijn echter geen
extreem hoge bedragen. Bovendien
hebben wij de gemeenten extra
ruimte gegeven om de mensen die
het niet kunnen betalen een
helpende hand toe te steken.

Mevrouw Kant (SP): Dat is geen
antwoord op mijn vraag of u bereid
bent om inzicht te verwerven in het
aantal mensen dat zich om financiële
redenen niet heeft kunnen bij-
verzekeren en in het aantal mensen
dat dus om financiële redenen niet
naar de fysiotherapeut gaat. Dat
moet u als minister toch willen
weten?

Minister Hoogervorst: Al mijn
maatregelen worden op een gegeven
moment geëvalueerd. Wij zullen dat
aspect ook bestuderen.

Mevrouw Tonkens (GroenLinks):
Voorzitter. De minister zegt nogal
luchtig dat hij niet zo onder de
indruk is, omdat hij wel had
verwacht dat mensen zouden
afzeggen. Dat was toch niet het doel
van zijn maatregel? Het doel daarvan
was toch dat er werd bezuinigd en
dat mensen hun eigen verantwoor-
delijkheid gingen nemen? Als blijkt
dat er mensen zijn die zo weinig
verdienen dat zij dit niet meer
kunnen betalen, moet de minister dit
toch erg vinden en daartegen
maatregelen nemen? Dat is toch een
onbedoeld verkeerd neveneffect?

Minister Hoogervorst: Dat was
inderdaad niet mijn doel op zichzelf.
Mijn doel was dat mensen meer
eigen verantwoordelijkheid namen
bij het afsluiten van zorgverzeke-
ringen. Het verbaast mij niet dat
meer eigen verantwoordelijkheid
leidt tot minder medische consump-
tie. Dat is uiteindelijk natuurlijk wel
het doel van de operatie.

Mevrouw Tonkens (GroenLinks): Nu
blijkt dat vooral mensen in
achterstandswijken het niet kunnen
betalen. Dat moet u toch schokkend
vinden? U moet er toch iets tegen
willen doen? Het was toch niet de
bedoeling?

Minister Hoogervorst: Dat is ook de
reden waarom wij de gemeenten

meer armslag hebben gegeven om
mensen in achterstandswijken die
aanvullende verzekeringen willen
afsluiten, een helpende hand toe te
steken.

Mevrouw Schippers (VVD):
Voorzitter. Deze maatregel is
genomen in het kader van de
begroting. De VVD-fractie heeft bij de
behandeling daarvan een motie
ingediend met de opmerking dat
synchroon hieraan patiënten en
fysiotherapeuten nieuwe perspectie-
ven moeten krijgen door de tarieven
vrij te geven, zodat ruimte voor
nieuw aanbod, innovatie en nieuw
elan aan ondernemersschap wordt
gegeven. Hoe staat het met de
uitvoering van die motie?

Minister Hoogervorst: Deze of
volgende week wordt er waarschijn-
lijk gestemd over de WTG-Expres.
Die stelt mij in de gelegenheid om
experimenten met tarieven uit te
voeren. Ik kan u meedelen dat vanaf
1 januari aanstaande een experiment
met vrije tarieven voor de fysiothera-
pie wordt uitgevoerd. De motie
wordt dus per 1 januari 2005
uitgevoerd.

De heer Buijs (CDA): Voorzitter. In
algemene zin ben ik het volledig met
de minister eens dat je niet alleen
maar op grond van krantenknipsels
conclusies moet trekken. Dat gebeurt
nu in mijn ogen te snel. Ik kan ook
berekenen dat 3x12 36 is. Los
daarvan vind ik dat dit een signaal is
dat wij niet mogen negeren. Wij
krijgen ook signalen van fysiothera-
peuten die weliswaar niet failliet
gaan, maar die toch een probleem
krijgen. Met name de oudere
fysiotherapeuten dreigen ± ik zeg het
heel voorzichtig ± massaal af te
haken. Ik vind dit merkwaardig, juist
omdat er een brede dekking van de
aanvullende verzekering is ontstaan;
de minister noemde dit zojuist. Ik
vind het dan ook wat kort door bocht
om net als mevrouw Kant de
conclusie te trekken dat het bij die
23% alleen om de minima zou gaan.
Nee, daartoe behoren ook mensen
die dit risico wel willen nemen.
Kortom, er zijn vele onduidelijkheden
en daarom vraag ik de minister, aan
het CTG te vragen om te onderzoe-
ken of er aanwijzingen zijn dat er
problemen zullen ontstaan. Dit hoeft
niet lang te duren, het kan wat mij
betreft steekproefsgewijze.

Hoogervorst
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Minister Hoogervorst: Voorzitter. Ik
heb al bevestigd dat de productie
van fysiotherapeuten aan het
krimpen is. Wij zijn de cijfers dus al
aan het bekijken, maar het is
onduidelijk of dit structureel is of dat
het een tijdelijke inzinking is. Het is
nog de vraag wat men volgend jaar
zal doen; als men geconfronteerd
wordt met bepaalde gevolgen, gaat
men zich misschien wel bij-
verzekeren, dus wij moeten dit wel
even tijd geven. Maar ik ben bereid
om de gevolgen van deze maatregel
te bekijken.

De voorzitter: Ik geef mevrouw Kant
nog even het woord, maar alleen om
aan te geven waarom zij naar haar
mening verkeerd geciteerd is.

Mevrouw Kant (SP): Dank, voorzitter.
Het was geen abuis in kranten-
koppen, Azivo heeft zelf onderzocht
in hoeverre de mensen zich hebben
bijverzekerd. Uit dat onderzoek is
gebleken dat van de uitkeringsge-
rechtigden 23% geen aanvullende
verzekering heeft.

Vragen van het lid Herben aan de
minister van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties over bedreigin-
gen aan het adres van minister
Verdonk, met verwijzing naar
radioberichten.

©

De heer Herben (LPF): Voorzitter. Ik
had ook aan de minister van Justitie
vragen willen stellen, maar er is
kennelijk iets misgegaan in de
communicatie tussen mijn fractie en
de griffie of het ministerie. Maar
minister Remkes kan namens het
kabinet spreken en ik verzoek hem,
de vragen die hij niet kan beantwoor-
den, door te geleiden naar de
minister van Justitie, opdat die ze
ten spoedigste kan beantwoorden.

De fractie van de Lijst Pim Fortuyn
is bijzonder verontrust door de
vrijlating van twee doorgewinterde
activisten die probeerden om de
bewegingsvrijheid van minister
Verdonk te beperken door letterlijke
en figuurlijke vuilspuiterij. Wij zijn
ook geschokt door de onontkoom-
bare conclusie dat het Openbaar
Ministerie en de rechter-commissaris
niets hebben geleerd van de
demonisering van Pim Fortuyn, die
begon met een ''onschuldig''
taartincident en die eindigde met

moord. Het monddood proberen te
maken van politici legt de bijl aan de
wortel van de democratie. Ik herinner
me als de dag van gisteren dat
Fortuyn bij het taartincident tegen
mij zei: ''Mat, als het zo moet, hoeft
het van mij niet meer.'' Wij maakten
hem schoon en wij spraken hem
moed in, maar achteraf denk ik:
''Hadden wij dat maar niet gedaan,
misschien zou hij dan nog hebben
geleefd.'' Inmiddels weten wij dat
veel bekwame mensen in de politiek,
van links tot rechts, er geen zin in
hebben om hun nek uit te steken in
een klimaat van bedreigingen. Het
keren van geweld en anarchie is een
kerntaak van de overheid, die hierin
tekortschiet.

Gooien met taart of spuiten met
ketchup, dat de kleur van bloed
heeft, is geen ludiek gebeuren, zoals
de falende AIVD in 2002 nog
meende. Er wordt mee beoogd,
iemand als verachtelijk en minder-
waardig neer te zetten en zo de
geesten rijp te maken voor hardere
acties. Het patroon is herkenbaar; de
betrokkenen beroepen zich op hun
zwijgplicht, zij worden vrijgelaten en
zij krijgen bijval van sympathisanten.
Daarbij worden wij verondersteld te
geloven dat er geen verband zou zijn
tussen de ketchupspuiters en
bijvoorbeeld de doodsbedreigingen
die mevrouw Verdonk een dag later
kreeg. De justitie heeft een gouden
kans laten lopen om dit mogelijke
verband bloot te leggen en deze
criminele organisaties een slag toe te
brengen. De identiteit van de
betrokkenen vaststellen is niet
moeilijk, want zij zijn volgens de
politie bekende veelplegers,
behorend tot een groep die zich
AntiFascistische Aktie noemt. Een
van de vrouwen is naar eigen zeggen
bevriend met fotograaf T.S., die op
internet foto's verspreidt van
LPF-politici en hun woning, zoals die
van mij.

Tot slot iets wat belangrijk is voor
minister Donner, die hecht aan het
oordeel van de onafhankelijke
rechter. De twee taartgooiers zijn
inmiddels veroordeeld wegens
openlijke geweldpleging, waarop een
maximumstraf van vier jaar staat. In
dit geval zou dus zelfs voorlopige
hechtenis mogelijk zijn geweest. Dit
is jurisprudentie waar het OM niet
omheen kan. Op basis van welk
strafbaar feit zijn de betrokkenen aan
de rechter-commissaris voorgeleid?
Waarom heeft het OM niet het
onderzoek naar de identiteit afgerond

alvorens de voorgeleiding plaats-
vond, zodat de rechter-commissaris
een volledig dossier bezat? Artikel 57
van het Wetboek van Strafvordering
staat inverzekeringstelling toe in het
belang van het onderzoek, te weten:
het herleiden van een strafbaar feit
tot een herkenbare dader.

Heeft de minister een aanwijzing
gegeven aan het OM hoe om te gaan
met aanvallen op politici? Zo nee,
waarom is hij van plan dat alsnog te
doen?

Voor minister Remkes heb ik de
volgende vragen. Na de moord op
Pim Fortuyn is het systeem van
bewaken en beveiligen aangepast.
Op het ministerie van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties is een
veiligheidscoördinator belast met de
communicatie tussen de diensten. Is
over de veiligheid van minister
Verdonk overleg gepleegd tussen de
KLPD en de AIVD en hebben deze
diensten gevraagd of ongevraagd
met het OM overleg gepleegd over
het achterhalen van de identiteit van
de daders? Heeft de minister, nu hij
weet dat het gerechtshof bewijs-
materiaal van de AIVD toelaatbaar
acht, de AIVD opdracht gegeven de
dossiers te lichten en het OM te
voorzien van bewijsmateriaal? Is hij
bereid de AIVD in te schakelen bij de
opsporing van de daders, zowel de
ketchupspuiter als degene die de
bedreigingen heeft geuit, die blijkens
een persbericht van de Jonge
Fortuynisten eenvoudig zijn te
traceren.

©

Minister Remkes: Mijnheer de
voorzitter. De tweede set vragen van
de heer Herben is aan mij gesteld,
maar op de eerste set vragen kan ik
geen antwoord geven. Die vragen
moeten echt aan collega Donner
worden gesteld. Nu weet ik dat
collega Donner in dit pand aanwezig
is. Het is dus mogelijk om hem
persoonlijk dan wel schriftelijk die
vragen te laten beantwoorden. Ik kan
er op dit ogenblik geen mededelin-
gen over doen.

De voorzitter: Het heeft mijn
voorkeur om de vragen voor de
minister van Justitie op zeer korte
termijn door hem schriftelijk te laten
beantwoorden en ons te beperken
tot de vragen die aan de minister
van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties zijn gesteld. Zoals
de heer Herben terecht zei, is door
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